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Besvarelse af spørgsmål nr. 1283 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1283 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 22. juni 2021. Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 

Troels Sten Nielsen 

  

  

Folketinget  

Retsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 2. juli 2021 
Kontor: Strafferetskontoret 

Sagsbeh: Natasja Walbom 

Sagsnr.: 2021-0030-6251 
Dok.: 2041914 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1283

Offentligt



 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 1283 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen "Politikere kræver klare 

rammer for brugen af politiets gyldne efterretninger", den 21. 

juni 2021 i Jyllands-Posten, og herunder redegøre for politiets 

mulighed for at modtage og anvende materiale fra udenlandsk 

politi, der er indhentet med et lavere mistankekrav og uden en 

domstolskendelse, som normalt kræves efter danske forhold? 

Ministeren bedes ligeledes redegøre for, om der bør sættes et 

arbejde i gang, som skal klarlægge og fastlægge lovgivning, så-

ledes at de nye digitale muligheder for efterforskning indtæn-

kes.” 

 

Svar: 

 

Der er for mig at se intet usædvanligt eller nyt i, at dansk politi får oplys-

ninger fra kollegaer i udlandet, og hvis de oplysninger kan bidrage til at 

skabe klarhed over en sag og få kriminelle dømt, så er det kun glimrende. 

Alle relevante beviser skal naturligvis indgå i retssager og i politiets efter-

forskning, så længe det sker inden for lovens rammer og domstolenes skøn, 

så alle får en retfærdig rettergang. 

 

Justitsministeriet har i øvrigt til brug for besvarelsen anmodet Rigsadvoka-

ten om en udtalelse. Justitsministeriet forventer i august 2021 at kunne 

vende tilbage til Folketingets Retsudvalg, når Justitsministeriet har modta-

get oplysningerne fra Rigsadvokaten. 

 

 

 

 

 


